
V rámci organizace Pomoc Těšínského Slezska se náš sbor aktivně zapojil také do 13. 
ročníku akce „Dárky pro děti a seniory na Ukrajině“. Opravdu srdečně děkujeme všem členům 
sboru, kteří přispěli, ať již fi nančním darem, nebo materiálním dárkem v podobě hraček, 
školních potřeb, hygienických prostředků, dětských oblečení či pletením vlněných ponožek. 
Kromě dárců našeho sboru se připojily také děti z obou bystřických škol, děti z polské školy 
ve Vendryni a také děti 

z církevní školy v Třinci. Například družina české ZŠ v Bystřici zorganizovala v rámci akce 
„Laskavec“ v obci - den pro Ukrajinu, kde jsme měli možnost prezentovat rodičům a dětem 
možnosti, jak na Ukrajině pomoci a také převzít velké množství k tomuto účelu nasbíraných 
hraček a dětského oblečení. Na účet organizace Pomoc Těšínského Slezska předal náš sbor 
fi nanční dar ze sbírky členů sboru ve výši 54 640 Kč. Milým příspěvkem byl také výtěžek z 
dražby „uměleckých děl“ vlastní tvorby na vigilijce dorostu a mládeže, který mládež věnovala 
na Ukrajinu. Finanční prostředky posloužily na nákup potravin pro potravinové balíčky 
potřebným rodinám a seniorům. Tyto byly nakoupeny a připraveny přímo na Ukrajině, jelikož 
potraviny není možno převážet přes hranici. V době vánočních svátků bylo předáno více než 
500 dárků dětem místních sborů, dětských domovů a také dětem vojáků padlých a raněných 
v občanské válce, probíhající na východě Ukrajiny. Kromě toho byly předány deky a dětská 
oblečení do romské osady ve Žniatini. Seniorům, rodinám v nouzi a domovům pro postižené 
bylo předáno 265 potravinových balíků o váze 13 kg (celkm asi 3,5 tuny). Do domova pro 
mentálně postižené v Tuřích Remetách bylo předáno cca 150 párů ručně pletených vlněných 
ponožek, dar sester ze sborů v Oldřichovicích a Bystřici. 

V naváznosti na letní dětský příměstský tábor v Rodnikově Huti zajela poslední víkend v 2018 
roce skupina devíti mladých vedena br. Adamem Cieślarem na vánoční setkání s „táborovými 
dětmi“. 

O tomto výjezdu podává svědectví samostatný článek jedné z účastnic, sestry Kamily Hota. 
Kromě úžasného setkání s dětmi jsme měli možnost posloužit svědectvím a písní v místním 
evangelikálním sboru. Při této příležitosti chceme poděkovat za vaše modlitby, které jsme 
cítili po celou dobu výjezdu a zejména při zpáteční cestě v drsném zimním počasí. Také vám 
chceme touto cestou předat srdečné pozdravy našich ukrajinských přátel. Jejich modlitby za 
nás jsou nám jistě požehnáním.                                                           Irena a Adam Cieślarovi

 Cesta na Ukrajinu 
Dne 28. 12. 2018 jsme v brzkých ranních hodinách vyjeli s početnou posádkou deseti lidí – 

Adam Cieslar, Lidzia Barczuk, Magdzia Barczuk, Karin Siwá, Natálie Siwá, Anna Ponková, 
David Kotas, Dominik Heczko, Radek a Kamila Hota – ve dvou autech na Ukrajinu. Cesta 
nám poměrně rychle ubíhala a dokonce jsme ani na hranicích mezi Slovenskem a Ukrajinou 
nemuseli dlouho čekat. V autě vládla pohodová atmosféra a všichni jsme se těšili na náš sobotní 
program, který jsme měli strávit v Baptistickém sboru obce Rodnykova Huta. Sobotního rána 
jsme se vydali z místa našeho ubytování na bohoslužbu. Jak je u nich zvykem, muži sedící 
na jedné straně a ženy na straně druhé. Na bohoslužbě jsme měli možnost zazpívat českou, 
polskou a ukrajinskou píseň v našem cestovatelském obsazení. Hned po bohoslužbách jsme 
předali některé dary a také jsme byli velice srdečně pohoštěni obědem. Následně jsme se už 
chystali na odpolední program s dětmi a ještě před jeho začátkem jsme se prošli po vesnici a 
porozhlédli se tak po krásném zasněženém údolí mezi horami, kde kolem cesty stály domy - 
jeden starý, vedle hned opravený a tak tam stál jeden vedle druhého - po cestě pak projel vůz 
tažený koněm vezoucí seno a jinde zas byla auta s českými, slovenskými a polskými SPZ. 
Prolínala se tady historie a současnost... Jakmile však odbila 14. hodina, vlastně už před ní, 
začaly děti vstupovat do místnosti. Zpívali jsme, vyprávěli si vánoční příběh, vyráběli vločky a 
andělíčky z papíru, rozdávali si fotografi e z letního tábora a v neposlední řadě dostalo každé 
dítě dárek. A kolik že těch dětí bylo? Přišlo jich 32. Mile nás překvapilo, kolik dětí přišlo a jakou 
radost měli z toho, co si mohli vyrobit, co dostali a jak zvučně je bylo slyšet, když zpívaly. Ve 
večerních hodinách tak už nezbylo nic jiného než se rozloučit a těšit se na další setkání s 
těmito laskavými lidmi z místního sboru a nadšenými dětmi.                               Kamila Hota
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Sborový zpravodaj
výroční zpráva ze života sboru

„Nezanedbávejte společná shromáždění, jak to někteří mají ve zvyku, ale napomínejte se 
, čím více vidíte, že se blíží den Kristův.” Židům 10,25

Milí bratři a sestry, tato slova jsem si nevymyslel. Napsal je autor Listu Židům, který je 
součástí nejčtenější knihy světa. I v jeho době se objevovali věřící, možná vlažní, možná 
vypočítaví, možná obojího rázu, kteří vynechávali shromáždění u Božího slova. Zůstávali 
doma, i když je místo nich nezaměstnával chytrý telefon. Na bohoslužbách se setkáváme 
jako bratři a sestry a společně oslavujeme Boha, vyznáváme Mu své hříchy a prosíme jej 
o pomoc, o požehnání, nejen pro nás, ale hlavně pro ty druhé. Boží slovo nás formuje a 
zaznívá, abychom si je odnášeli do světa, do každodenního života a v něm je aplikovali, 
minimálně tím, že se nenecháme strhnout ke hříchu. Ale jsou tu i biblické hodiny a další 
setkání, kde je větší možnost sdílení. Radujme se z toho, že máme přístup k Božímu slovu a 
že máme jeden druhého, abychom se povzbuzovali k následování Pána Ježíše, podepírali v 
různých zápasech, vyznávali hříchy jeden druhému a spolu se k Němu obraceli v modlitbách. 

Marek Říčan, administrátor    

JAN NIEMIEC – KURATOR ZBORU I ŚWIADEK JEZUSA CHRYSTUSA
* 06.04.1931 - Ɨ 13.01.1999

Upłynęło 20 lat od chwili, kiedy wszechmocny Bóg powołał do wiecznej radości swego 
wiernego świadka Jana Niemca, kuratora zboru bystrzyckiego i ofi arnego pracownika 
misyjnego Spółeczności Chrześcijańskiej. Jego życie i praca nie były przechadzką w różowym 
ogrodzie, ale bardzo często ciężkim bojem  i pokonywaniem przeszkód i cierpień. W wieku 
18 lat oddał swoje życie do dyspozycji Panu Jezusowi podczas godziny biblijnej w Żukowie 
koło Cieszyna. Jednak niemal całe jego aktywne życie przypadło na okres komunistycznego 
totalitaryzmu, co odbiło się i na jego zdrowiu. Nie zważając na konsekwencje grożące ze 
strony reżimu, wiernie służył w podziemnym ruchu misyjnym Kościoła Ewangelickiego 
na Śląsku Cieszyńskim przy organizowaniu spotkań młodzieżowych, tajnych obozów 
młodzieżowych zwanych „stanowani“, w pracy chórowej i orkiestrze dętej  bystrzyckiego 
zboru oraz jako usługujący na godzinach biblijnych. Toteż reżim komunistyczny w ramach 
służby wojskowej wysłał go do przewychowania do słynnych obozów roboczych PTP 
(Pomocné technické prapory). Po powrocie z służby wojskowej ożenił się z Anną Ostruszka, 
chórzystką chóru misyjnego bystrzyckiego zboru. Pan im podarował trójkę dzieci: Karola, 
Helenę i Stanisława. O atmosferze domu rodzinnego świadczy fakt, że rodzina, dzieci i 
wnuki włączają się aktywnie w pracę naszego zboru.  
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Do najtrudniejszego okresu jego życia należał jednak okres przed rewolucją aksamitną 
i po niej, po 1989 roku. Pomimo ofi arnej pracy dla bystrzyckiego zboru, został w 1975 
roku przez tzw. „církevního tajemníka“ skreślony z listy wyborczej do prezbiterstwa zboru. 
Chociaż nie został wybrany prezbiterem, to jednak ofi arnie prowadził rekonstrukcję 
budynku fary w 1985 roku. Zmiany polityczne roku 1989 niestety bardzo się odbiły na życiu 
bystrzyckiego zboru, gdzie doszło do największego rozłamu życia zborowego. Powstający 
Kościół Luterański A. W. zmusił kierownictwo Śląskiego Kościoła Ewangelickiego A. W. 
do mianowania w bystrzyckim zborze tymczasowej Zborowej Komisji Zarządzającej, na 
czele której został mianowany właśnie Jan Niemiec. Komisja miała za zadanie utrzymać 
życie zboru, tj. prawidłowe nabożeństwa w kościele i kaplicach, godziny biblijne, szkółki 
niedzielne i zebrania młodzieżowe. Zadanie to nie było łatwe ze względu na to, że były 
zamykane obiekty zborowe i przebiegała oszczercza kampania byłego kierownictwa zboru. 
Sytuacja ustabilizowała się dopiero w 1995 roku, kiedy został przez państwo zatwierdzony 
Kościół Luterański (LECAV). Zbór mógł wtedy powołać prawidłowe prezbiterstwo, które 
zostało wybrane na zebraniu zborowym 12.02.1995 r. Kuratorem zboru został wybrany 
Jan Niemiec. Urząd ten sprawował aż do czasu odejścia do wieczności. Na jego pogrzebie 
zacytował Adam Cieślar, przewodniczący miejscowego koła Społeczności Chrześcijańskiej 
Słowo Boże z Objawienia Św. Jana 14,13: „Błogosławieni są odtąd umarli, którzy w Panu 
umierają. Zaprawdę, mówi Duch, odpoczną po pracach swoich; uczynki ich bowiem idą za 
nimi.“ Niechaj usługa Jana Niemca, którą wykonał dla przyszłości bystrzyckiego zboru, dla 
pracy wśród dzieci i młodzieży, której był jednym z duchowych ojców, pozostaje stale w 
naszej pamięci.                                                                                                    Adam Cieślar   
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Rok 2018 rozpoczęliśmy tradycyjnym noworocznym spotkaniem z wiślańską orkiestrą 
misyjną, która zawitała do nas w niedzielę 14 stycznia występując na rodzinnym nabożeństwie 
w kościele. Kazaniem na temat: „Chrystus w Psalmach“ posłużył br. Marek Cieślar z CME w 
Dzięgielowie. Popołudnie spędziliśmy razem w bratniej atmosferze w salce.

40-lecie naszej Ewangelickiej Orkiestry Dętej z Bystrzycy (pierwsza próba odbyła się 21 
stycznia 1978 r.) uczciliśmy koncertem na nabożeństwie rodzinnym 8 kwietnia, na który 
zaprosiliśmy też byłych członków orkiestry, nasze rodziny oraz gości z bratnich orkiestr 
dętych. Obchody zakończyliśmy wspólnym obiadem w jadalni bystrzyckiej szkoły.

Wspólnie z wiślańską Misyjną Orkiestrą Dętą, pod tradycyjną już nazwą „Czantoria“, 
koncertowaliśmy w niedzielę 8 lipca na Tygodniu Ewangelizacyjnym w Dzięgielowie a w 
piątek 13 lipca na „Spotkaniu pod namiotem“ w ramach XCampu w Śmiłowicach. 

W ramach pamiątki założenia zboru 23 września popołudniu wspomnieliśmy ofi arną 
służbę naszego członka, brata Tadeusza Hudzieca, z okazji 20. rocznicy jego odejścia do 
wieczności. Oprócz planowanych występów na nabożeństwach, usługiwała nasza orkiestra 
przy tradycyjnej zielonoświątkowej „jajecznicy“ na Koszarzyskach oraz na grudniowym 
Wieczorze Kolęd. Dziękujemy naszemu Panu za 40 błogosławiony rok służby na Jego 
winnicy, za ofi arną pracę w przygotowaniu nut i repertuaru br. dyrygentowi Jurkowi Ruszowi 
i wszystkim naszym „fanom“ za modlitewne wsparcie.                                      Adam Cieślar

V roce 2018 jsme odvysílali 57 bohoslužeb a večer koled. Živé přenosy sleduje v jarních 
a letních měsících cca 25 diváků. Na podzim a v zimě je o to cca o 10 diváků více. 
Nejsledovanější videa byla Evangelický den a Večer koled.

Z kraje roku se k nám přidal Jakub Klus a v druhé polovině Jakub Kaleta, Radek Machač a 
David Klus. Několikrát nám vypomohl Petr Kaleta. Od června postrádáme Mariana Brchaně.  
Online vysílání zajišťují dobrovolníci z řad sboru. Ke každému online vysílání je potřeba 3 
dobrovolníků, 2 obsluhují kameru a 1 režii. Celkově tuto službu vykonává 10 osob.

V průběhu roku 2019 bychom chtěli zobrazovat texty písní v každém přenosu. Ale to  
vyžaduje spolupráci pastorů a jednotlivých vedoucích bohoslužeb.

Jsem Pánu vděčný za nové dobrovolníky i za ty, kteří tuto službu vykonávají již delší dobu.
Daniel Pietrosz

Pomoc dětem a seniorům na Ukrajině v roce 2018 probíhala ve dvou směrech. Byla 
to jednak pomoc materiální sociálně potřebným a v nezanedbatelné míře také pomoc 
duchovní v podobě dětské misie. Ta druhá se uskutečnila zejména v podobě příměstského 
2. dětského tábora v Rodnikově Huti ve dnech 19.-25. srpna, který navazoval na vůbec první 
křesťanský dětský tábor, který tam  byl pořádán v roce 2017. Základem dětského táboru bylo 
biblické vyučování podle programu Dětské misie o biblických horách, nazvaného „Výstupy 
na vrcholy“, který jsme přeložili do ukrajinštiny, doplnili vhodnými dětskými písničkami a 
volnočasovým programem. Kromě nás se tábora zúčastnil tým mladých vedoucích z našeho 
sboru: David Kotas, Beatka Kantorová, Karinka Siwa, dalé Natalka Kiedroňová z Karviné, 
Lidia Barczuk z Wisly a Karin Roiková 

z Dětské misie. Podpůrný tým tvořili dobrovolníci ze spolku Pomoc Těšínského Slezska: 
Lumír Svoboda, Naďa a Hynek Donovi. Táboru se zúčastnilo 32 dětí, z nichž některé se 
poprvé setkaly s živým evangeliem, modlitbou a duchovním společenstvím, které se podařilo 
na táboře vytvořit. Díky našemu Pánu za jeho vedení a požehnání.   
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dětmi. Mnohdy jsou tyto zkoušky s několika malými dětmi velmi náročné, ale věříme, že 
přítomnost těchto dětí na našich zkouškách je pro nás i pro ně požehnáním. 

Chceme se s bázní připojit k vyznání „Všechny národy světa vzdávejte Pánu čest“. 
Mgr. Alena Kostková 

 
Rok 2018 pro sboreček byl výjimečný, ale hlavně požehnaný naším nebeským Otcem, 

protože v tomto roce mohl sboreček oslavit své životní jubileum – 10 let své existence. 
Ano, je to tak, již 10 let se sboreček schází v počtu několika malých slečen a chlapců, 

aby zazpíval písně české, polské, slovenské, anglické ke chvále a cti našeho Pána, pod 
vedením Anny Pinkavové a Beaty Pietroszové. A tak tomu bylo i v roce 2018, kde se nás 
pravidelně skoro každý pátek scházelo 15. Dětičky ve věku 3 až 12 let. A jak tomu bylo i v 
předešlých letech, tak i v tomto roce nás někteří opustili, ale Pán nám podaroval zastoupení 
opět v mladší věkové kategorii. Jsme opravdu velmi vděčné za každičkého člena, ale také 
bychom touto formou chtěly poděkovat všem rodičům za jejich pomoc, ať už modlitební, 
fi nanční atd. 

Prožili jsme krásné a požehnané chvíle v průběhu celého roku. Zažili jsme společně spoustu 
nezapomenutelných okamžiků, nejen na zkouškách a vystoupeních, která se uskutečnila v 
rámci bohoslužeb v Nýdku a v Bystřici, ale také na festivalu dětských pěveckých sborečků v 
Třanovicích nebo vánočním koncertě ve sportovním zázemí v Nýdku. 

Ovšem největší akcí roku 2018 bylo již výše zmíněné naše výročí, u jehož příležitosti jsme 
v dubnu uspořádali koncert, kde naše řady rozšířili členové, kteří během desetileté existence 
sborečku v něm po určitou dobu působili. Je až neuvěřitelné, že kdybychom se opravdu 
sešli všichni, bylo by nás 42 členů. Velké díky, čest a chvála patří našemu Pánu, že tolik 
nadšených zpěváčků mohlo již vzdát hold Jeho jménu skrze písně. Nezapomenutelným 
okamžikem pro velkou většinu z nás je také společný zájezd členů sborečku spolu s jejich 
rodinnými příslušníky do zábavného parku „Energylandia“ v Zatoru (Polsku), kde jsme 
se i my dospělí mohli vrátit do dětských let a prokázat naši odvahu. Rok 2018 byl složitý, 
vypjatý, ale s Boží pomoci se vše obrátilo k dobrému a nakonec byl pestrý, radostný a velice 
zajímavý. 

Pán nás provázel na každém kroku a my jsme mu velice vděčni, že nás neustále posilňuje, 
doprovází, dodává moudrost a přivádí nové členy. Pevně věřím, že Jeho přítomnost budeme 
moci pocítit i v novém roce 2019. Děkuji z celého srdce za vše, co z Jeho milosti dostáváme, 
ale hlavně děkuji za úžasný kolektiv, který navzájem můžeme tvořit.        Anna Pinkavová
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Zpráva ze života 
Farního sboru SCEAV 

v Bystřici za rok 2018
„Já jsem světlo světa, kdo mne následuje, nebude choti ve tmě, ale bude mít světlo života.“
                                                                                                                                 (J 8,12)
I my jsme v tom světě, každý z nás, a temnoty je v něm i v nás sdostatek, temnoty hříchu, 

povrchnosti, sobectví, falešné zbožnosti, destruktivních činů a myšlenek. Tím světlem je 
Ježíšova láska, prosta sobectví a nenávisti, díky ní šel Pán Ježíš na kříž, aby nám odpustil 
naše hříchy. To odpuštění plyne rovněž z jeho lásky, díky ní, jen díky jeho zásluhám jsme 
spaseni. A tím světlem je i jeho svatost, která nám ukazuje cestu spravedlnosti, dobrých 
skutků. Díky Kristu, že nás na tuto cestu ponouká, i když není snadná, někdy znamená vnitřní 
boje. Ale tak jako se Kristus nevzdal tváří v tvář utrpení a pokušení ani my se nechceme 
vzdát. Vždyť patříme Jemu, záleží na tom, abychom se Mu líbili a došli do jeho věčného 
království. 

Presbyterstvo sboru předkládá tuto zprávu společenství sboru. Věří, že vám dá podnět 
k modlitbám i návrhům, jak náš sbor může dále působit. Presbyterstvo si váží spolupráce 
všech níže zmíněných sester a bratří, ale i těch nezmíněných, kteří se za sbor modlí nebo 
jinak napomáhají společnému prospěchu. V této zprávě chceme připomenout činnost sboru, 
jeho složky, i statistiky. Uvědomujeme si však, že život církve se uchopit čísly. Jsme vděčni, 
že nám Pán Bůh v loňském roce žehnal, i když rychle uplynul, a my jsme zase blíž Kristovu 
příchodu. Za všechnu níže uvedenou i neuvedenou angažovanost ve prospěch sboru je 
presbyterstvo jeho členům i příznivcům vděčno.

Sborové shromáždění jako nejvyšší grémium sboru se sešlo jednou, a to v neděli 18. 
března 2017. Projednalo všechny záležitosti, které mu podle pravidel naší církve přísluší 
projednat. 

Synodálové, kteří náš sbor zastupovali v zasedání nejvyššího grémia církve, byli na jaře 
roku 2018 Roman Raszka, pastor, kurátor sboru Jaroslav Walach delegován seniorátem 
coby seniorátní kurátor a Ing. Daniel Szmek za sbor. Náhradníkem byl Jiří Niemiec. V 
listopadu zastupovali náš sboru na synod Jaroslav Walach jako seniorátní kutáror a Ing. 
Jiří Niemiec jako náhradník Ing. D. Szmeka, který se účastnil synodu jako člen církevní 
rady. Faktem ovšem je, že 17. 4. 2017 byl presbyterstvem jako náhradník synodála Ing. 
D. Szmeka zvolen Ing. Br. Kantor. Ten se však v roce 2018 zasedání synodu nezúčastnil, 
neboť tato volba nebyla naším sborem nahlášena na církevní radu. Proto šel na synod 
Ing. Jiří Niemiec, na základě volby dřívější. V únoru 2019 byla tato nejasnost vysvětlena a 
uvedena na pravou míru, na církevní radu jsme nahlásili Ing. Br. Kantora jako náhradníka 
a také zaslali kopii zápisu presbyterstva, kde se o této věci hlasovalo. Pastor R. Raszka na 
listopadovém synodu SCEAV Bystřice nezastupoval, neboť k 31. 8. 2018 ukončil svou službu 
ve sboru a začal pracovat jako druhý pastor ve sboru v Návsí. Jako duchovní zastupoval na 
tomto synodu náš sbor administrátor                                                                       M. Říčan.
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Zodpovědnosti jednotlivých presbyterů za konkrétní úseky sborového života: 
1) Pastorace, diakonie, legislativa, administrativa – pastoři 
2) Ekonomika – Ing. B. Kostka 
3) Strategie a lidské zdroje – výbor presbyterů 
4) Média - B. Pietrosz 
5) Misie – Ing. B. Kantor a Ing. J. Niemiec 
6) Zahrada a chrámové nádvoří - presbyterstvo 
7) Správa, údržba a investice – J. Walach a výbor presbyterů 
8) Náboženství ve školách – Mgr. J. Hejnochová 
9) Nedělní besídky – Ing. U. Szymeczková 
10) Dorost – Ing. J. Niemiec 
11) Mládež – Jaroslav Rusz 
12) Manželské páry – Ing. K. Mrózek
13) Skupinka křesťanských mužů – Ing. D. Szmek 
14) Sestry a návštěvy – A. Brchaňová 
15) Senioři a služby v DPS – J. Kaleta a Ing. Fr. Kufa. 
16) Pěvecký sbor – Ing. B. Kantor 
17) Laudate – A. Kostková
18) Dětský pěv. sbor DECH – pastor 
19) Dechový orchestr – J. Rusz 
20) Biblické hodiny – K. Niemiec
21)  Mladé rodiny a manželské páry – Zbyszek a Leona Niemcovi  

Bohoslužby jsou ohniskem života našeho sboru. Bohoslužeb se účastní všechny generace, 
i když účast by mohla být rozhodně lepší z řad dorostu a mládeže. Kéž by starší generace 
nepolevovala ve svém zápalu pro společná shromáždění. Bohoslužby neutváří jen farář, i 
když někdy není snadné zajistit aktivní účast jiných, když je o to prosí. Jsme vděčni všem, 
kdo se podílejí přímo na bohoslužbách nebo umožňují jejich průběh, například kostelníci, 
presbyteři, osoby obsluhující kamery a další zařízení, aby bohoslužby mohly by zhlédnutelné 
na internetu. 

Průměrná účast na bohoslužbách je 120 osob. Bohoslužebných shromáždění se zúčastňují 
i nově příchozí. Stále se potřebujeme učit, jak si těchto lidí citlivě všímat, aby pocítili, že jsou 
vítáni, přijímáni a že je tu jejich místo. Bohoslužeb v roce 2018 bylo celkem 68 v prostorách 
kostela, 33 v kazatelských stanicích Nýdek, Košařiska a Karpentná, Večeře Páně byla 
vysloužena 27x v rámci bohoslužeb a 21x mimo bohoslužby včetně svátosti na setkání 
seniorů. Díky, že bohoslužebná setkání probíhají i v přírodě u příležitosti svatodušních svátků. 
Loni nám, žel, počasí nedovolilo setkat s v Nýdku na Zakámeni a tak toto shromáždění 
proběhlo v nýdeckém kostele. Svou návštěvou nás tehdy poctil i biskup Tomáš Tyrlík.

Je obohacující, že máme i rodinné či mládežnické bohoslužby, které mají jinou a volnější 
formu. Je to určitá obměna vůči klasickým bohoslužbám, ale jak jsem naznačil, musí být 
ochota a připravenost druhých přispět k jejich průběhu s tím, že i na klasických bohoslužbách 
zaznívá Boží slovo. Veškerá liturgie je složena ze slova Písma. 

V roce 2018 v našem sboru bylo oddáno 10 manželských párů, pokřtěno 14 dětí a rozloučili 
jsme se navždy s 21 členy. Deset mladých lidí bylo v roce 2018 konfi rmováno. Celkový počet 
členů našeho sboru – 613.
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slova, zpověď a vysluhování Večeře Páně. Slovem posloužili: faráři Jiří Rusz, diakon Zbyszek 
Kaleta, faráři Roman Raszka, Boleslav Taska. Hudebním vystoupením posloužili: mládež SCEAV 
Bystřice, Kateřina Zajícová, Bogusław Martynek, doprovodná skupina dorostu SCEAV Bystřice. 
Věnujme pozornost starším církevníkům. Umožněme jim přicházet i na tato setkávání. Děkuji 
všem řidičům, kteří starší členy sboru přivezli a odvezli.

Psalm 112: 1: „Alleluja. Błogosławiony mąż, który boi się Pana i rozmiłował się w jego 
przykazaniach!” Jako chór chcemy przez naszą usługę zachęcać do uwielbiania Boga oraz do 
pogłębiania naszej relacji z Nim.

W roku 2018 chór usługiwał niemalże regularnie, co miesiąc na naszych nabożeństwach 
i godzinach biblijnych. Oprócz tego śpiewaliśmy w ramach Aliancyjnego Tygodnia Modlitw 
w Kościele Braterskim w Gródku, wyjazdowo na godzinie biblijnej w Trzanowicach, czy na 
koncercie adwentowym w Cierlicku. Poszczególni członkowie wzięli udział w letnich warsztatach 
muzycznych w Gródku, prowadzonych przez dyrygenta br. Jana Mroczka. Śpiewaliśmy też 
w ramach połączonych chórów „Pod namiotem” w Śmiłowicach oraz w Ostrawie wykonując 
pieśni z cyklu „Biblické písně”.

Szczególną radość sprawiło nam wspólne śpiewanie z chórem z Czeskiego Cieszyna na 
ślubie Lidzi Szymeczek i Adama Kujawy.

W tym roku braliśmy również udział w występach zespołu ECHO (razem z chórem KB w 
Gródku oraz orkiestrą) – w Chorzowie, Suchej Górnej, Dzięgielowie, Katowicach, oraz w 
czasie Adwentu w domach dla seniorów na różnych miejscach.  

Niech Panu będzie nasza służba miła a słuchaczom przyjemna i zachęcająca!

Rok 2018 jsme zahájili novoročním setkáním s našimi rodinami společným obědem. V 
průběhu setkání jsme měli možnost rekapitulovat uběhlý rok a vyprošovat požehnání našeho 
Pána pro již započatý rok 2018. Nechybělo biblické zamyšlení, zpěv, společný oběd, ale i 
různé soutěže a hry. 

V průběhu celého roku 2018 jsme se aktivně zúčastňovali bohoslužeb i různých akcí nejen 
v našem sboru, ale i v okolních sborech. Zapojili jsme se také do programu společných 
bohoslužeb s LECAV při příležitosti devadesátého výročí založení jejich pěveckého sboru 
a 236. výročí založení evangelického sboru v Bystřického. Období adventu jsme přivítali 
pásmem koled na adventním koncertu v CB Hrádek a v sousedním Děhylově (Polsko), kde 
jsme prožili velmi požehnaný čas. Již tradičně jsme se zapojili do programu akcí našeho 
sboru jak v adventním období, tak v období vánočních svátků. 

Prožili jsme spolu mnoho krásných a požehnaných chvil a to nejen na našich vystoupeních, 
ale i na zkouškách, soustředěních a na společných akcích s našimi rodinami. Měli jsme 
možnost být účastni oslav životního jubilea nejedné členky LAUDATE a společně s nimi 
vyjádřit Pánu vděčnost za vedení jejich životů. Počet členek našeho souboru se rozšířil o 
narozenou zdravou Dorotku, která společně s ostatními dětmi našich laudatek tvoří již třetí 
generaci členek LAUDATE, za co jsme Pánu velmi vděční. 

Také rok 2018 byl pro mnohé z nás rokem životních zkoušek, které jsme jen s Boží pomoci 
byli schopni zvládnout. 

LAUDATE znamená pro nás členky velkou Boží rodinu, ve které se cítíme dobře. Jsme 
vděčni Pánu za náš kolektiv, za možnost zpívat i za možnost sdílet se navzájem se svými 
radostmi i se svými problémy. Modlitebně se navzájem podporujeme a to nejen na našich 
zkouškách, ale i na modlitebních setkáních, které jsme v tomto roce zavedli. 

Děkujeme Pánu za naše členky „maminky“, které se zúčastňují zkoušek společně se svými 
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přijela sestra Kristina Chlebková, která se s námi podělila o velmi zajímavý příběh a osobní 
svědectví na téma (NE)dokonalá. 

Rok 2018 jsme zakončily v prosinci posledním setkáním, které se neslo v duchu hesla „CARPE 
DIEM“, neboli VYUŽIJ DNE! Nazdobený stůl plný pochoutek, krásné dárečky, skvělá předvánoční 
atmosféra, vzájemné sdílení a rozhovory…to všechno jsme si moc užily, ale hlavně jsme 
zavzpomínaly na nádherně strávený společný čas nás maminek a našich dětí během celého 
roku. Nechme se překvapit, co nám přinese zase ten rok příští…

Setkání mužů probíhala čtvrtou středu v měsíci, scházeli jsme se v budově Kanaan. 
Na těchto setkáních jsme studovali list Jakuba a následně 1. list Timoteovi. Měli jsme možnost 

sdílet se o tom, co prožíváme, diskutovat o různých aktuálních tématech a společně se modlit. 
Jsme rádi a vděčni za to, že se během roku naše skupinka rozrostla o některé mladé bratry. Kromě 
pravidelných setkání jsme podnikli v dubnu turnaj ve stolním tenisu, a také již tradiční silvestrovský 
výšlap, tentokrát na Filipku. Jsme vděčni za možnost sdílet se a vzájemně se povzbuzovat ve víře 
v kolektivu mužů různých věkových skupin. Jsme otevřenou skupinou a rádi uvítáme další bratry.
Povzbuzením pro nás je vznik setkání pro muže ve sborech v Těrlicku a Návsí, která probíhají 
jako sobotní snídaně pro muže. Pro rok 2019 jsme obdrželi verš z 2. Timoteovi 4,18. 

Wiersz przewodni do tego roku, to słowo z Psalmu 62, 1-2. Pan nas upewnia, że tylko On jest 
skałą naszą i zbawieniem. W tym roku miałyśmy 8 spotkań i dwie wycieczki. Na styczniowym 
spotkaniu na temat Potęga modlitwy, dzieliłyśmy się świadectwami. W lutym na naszym spotkaniu 
gościliśmy MUDr. Davida PolednIka. Jego temat: Marnotratný syn, nový pohled na vztahy. 
W marcu przyjechały do nas dwie siostry z Wisły-Malinki. Było dużo śpiewu z Harfy – siostry 
przywiozły śpiewniki, a temat Boże błogosławieństwo nas ubogacił. W kwietniu wysłuchałyśmy 
wykładu s. Ilony Hajewskiej na temat: Co z niewysłuchanymi modlitwami. W maju jedziemy na 
pierwszą wspólną wycieczkę razem z siostrami z Olbrachcic. Trasa naszej wycieczki to: Fulnek, 
Suchdol, Hodslavice, Kopřivnice. Brat Adam Cieślar bardzo starannie przygotował program a brat 
pastor Stanisław Piętak był przewodnikiem na medal. Pod koniec maja gościłyśmy na naszym 
spotkaniu s. Jolantę Janik. W swoim wykładzie na temat: Zaufanie czy zamartwianie, upewniła nas 
na podstawie Bożego Słowa, że troska to wielka niewiara. Czerwcowe spotkanie przygotowały 
siostry Hania Sikorová i Jarka Hejnochová. Przewodnim tematem były Ważne kroki, jak ułatwić 
sobie życie. Pierwszy krok: Rób jedną rzecz a potem drugą. Drugi krok: Bądź zadowolona z tym 
co masz, a trzeci: Niech w twoim życiu Pan Bóg jest zawsze na pierwszym miejscu w twoim 
życiu. Po wakacjach, w grupie 30 osób jedziemy na wycieczkę do Frydku. Najpierw ekskurzja 
w Marlence, potem zwiedzamy Frydecki Zamek. Po wspólnym, bardo smacznym obiedzie, 
nas pastor Lukáš Borecki zaznajomił z życiem zboru ŚKEAW we Frydku. Na nasze spotkanie 
październikowe przyjęły zaproszenie i młodsze siostry. Powód – gość s. Vlasta Kchabibulin i jej 
temat: Z czego gotujesz swoją zupę. Pod koniec listopada, jak zawsze nasza wigilijka. Tym razem 
jedziemy do Piosku na Beskidzką Oazę. Biblijnym Słowem na temat Adwentu wita nas s. Jolanta 
Janik a glównym Slowem służy s. Eva Devečková. Dziękując naszemu Panu za przeżyty rok, 
powierzamy się Jego świętej opiece do dalszych lat.                                                  I rena Cieślar

V roce 2018 se uskutečnila čtyři setkání seniorů: 25. 3. (28 osob), 29. 7. (26 osob), 30. 9. (29 
osob) a 2. 12. (28 osob). Celkem se ho zúčastnilo 111 seniorů. Součástí setkání byla zvěst Božího 
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Majetkem sboru SCEAV v Bystřici n/O. je bystřický kostel, tři kaple /Nýdek, Karpentná, 
Vendryně/, dvě sborové budovy v Bystřici, hospodářská budova a pozemky o celkové rozloze 
cca 4 ha. Tyto jsou momentálně v pronájmu Vitality Slezsko. Situace ohledně pozemků 
v Nýdku, žel, zůstává stejná jako loni. Navzdory podané žádosti o navrácení církevního 
majetku (2ha), ba i navzdory rozhodnutí kladného soudu a osobním intervencím členů 
presbyterstva, nebyly tyto pozemky zatím vydány a našemu sboru vráceny. Neskutečná 
úřední byrokracie celý proces jen komplikuje a zdá se, že i cíleně poškozuje. 

Do 31. 8. 2018 byl pastorem sboru Mgr. Roman Raszka, jelikož v červnu 2018 byl zvolen 
druhým pastorem ve sboru v Návsí a 1. září 2018 do něj nastoupil. Bystřický sbor je 
za jeho službu velmi vděčen. Je to další z farářů, který ve sboru dlouhodobě (23 let) a 
požehnaně působil. Budeme rádi, když se zde bude objevovat, ať jako host či senior nebo 
člen pěveckého sboru Laudate. V církevním sboru dále působí od 1. 7. 2015 na poloviční 
úvazek pastor Mgr. Marek Říčan Th.D., který je zároveň teologickým referentem na ústředí 
církve. K prvnímu 1. 9. 2018 se stal administrátorem a statutárním zástupce sboru. Od 1. 11. 
2017 v našem sboru slouží na plný úvazek diakon Mgr. Boleslav Taska. Náplň jeho práce 
je rozprostřena do všech oblastí sborových aktivit, vyučuje převážně náboženství a má na 
starosti misijní aktivity v kazatelské stanici v Nýdku. Eva Walachová pracuje v našem sboru 
na ¾ úvazku, a to od 1. 9. 2018. 

Ve sboru působí tři varhaníci na DPP: Alena Kostková, Aneta Zientek a Helena Kaletová; 
dále rovněž na DPP kostelníci: Eva Walachová (Bystřice), Emanuel Wiselka (Nýdek), Jiří 
Sikora (Košařiska) a Eva Niemcová (Karpentná). Funkci pokladnice sboru vykonává Věra 
Klimková, přičemž za účetní služby vztahující se na náš sbor platíme externí účetní, Karin 
Heczkové, která vede v patrnosti veškeré účetnictví.

Presbyterstvo vyjadřuje hlubokou vděčnost všem spolupracovníkům, kteří se jakýmkoli 
způsobem podíleli aktivně na životě sboru v roce 2018. Někteří byli vyjmenováni, ve 
skutečnosti jich však je ještě mnohem více i z řad KS, z. s., či dobrovolníci v Projektu Izrael. 

I v roce 2018 byla dobrá. Vztahy jsou zdvořilé a vstřícné, byly pořádány společné akce jako 
obvykle: Alianční týden modliteb, Světový den modliteb (za Surinam), Spolu u stolu, Setkání 
v nýdeckém kostele (místo na Zakámeni), výročí založení sboru, štědrovečerní bohoslužby. 
Rovněž jsme dobře spolupracovali na poli hospodářském, zejména pokud jde o opravu 
kaple ve Vendryni.  

Hospodaření ve sboru SCEAV v Bystřici v roce 2018
Celkové náklady dosáhly částky ve výši 2 307 004,- Kč.
Nárůst nákladů byl oproti roku 2017 způsoben především rozsahem oprav a to opravami 

kaple ve Vendryni (včetně výměny oken), na které bylo vynaloženo 352 000,- Kč, a výměnou 
dveří v kapli v Nýdku, která stála 239 667,- Kč. Celkové náklady na opravy činily 656 855,- 
Kč. Na pokrytí těchto nákladů byly použity prostředky z dotace Ministerstva zemědělství 
ČR, dar obce Vendryně, dotace z Fondu oprav a investic SCEAV, zbytek z příspěvků 
LECAV a vlastních zdrojů sboru. Další významnou položkou byly mzdové náklady, které 
včetně odvodů na soc. a zdravotní pojištění činily 229 000,- Kč a byly kryty především 
dotacemi Úřadu práce. Odvody do fondů SCEAV včetně příspěvků na mzdové prostředky 
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zaměstnanců sboru činily 507 370,- Kč.
Celkové výnosy dosáhly částky ve výši 2 231 766,- Kč.
Výnosy jsou tvořeny hlavně příjmy z nájmů ve výši 200 000,- Kč, sbírkami na sbor ve výši 

318 844,- Kč, dary na sbor ve výši 515 952,- Kč, příspěvky LECAV ve výši 247 018,- Kč, 
příspěvky Úřadu práce ve výši 166 333,- Kč, dotací MZ ČR ve výši 154 000,- Kč, dotací z 
FOI SCEAV ve výši 150 000,- Kč, darem obce Vendryně ve výši 100 000,- Kč, dotací obce 
Bystřice ve výši 38 000,- Kč a ostatními výnosy.

Rozdíl mezi náklady a výnosy činí částku -75 238,- Kč, což je ztrátou z hospodaření sboru 
způsobenou nezajištěním pokrytí celého objemu odpisů Hmotného investičního majetku.

V roce 2018 bylo zakoupeno pro sbor vozidlo Ford Mondeo v ceně 60 000,- Kč.

.

„Pokój zostawiam wam, mój pokój daję wam, nie jak świat daje, Ja wam daję. Niech się nie 
trwoży serce wasze i niech się nie lęka.” 

Tym wersetem na rok 2018 z ewangelii Jana 14:27 Pan Jezus zachęcił nas do pracy 
z dziećmi w Nydku. Na naszych spotkaniach zapoznaliśmy się z cyklem biblijnych lekcji 
10 kroków. Lekcje nauczały dzieci o wartości Słowa Bożego i o roli tłumaczenia Biblii w 
działaniach misyjnych. Co trzeba zrobić, by móc przekazać Biblię albo jej część narodom w 
ich języku? Najpierw trzeba po 1. zrozumieć, że Biblia jest wyjątkową księgą, po 2. wybrać 
miejsce, które czeka na Boże Słowo, po 3. założyć zespół tłumaczy, po 4. stworzyć alfabet, po 
5. zrobić wstępne tłumaczenie, po 6. poprawić tłumaczenie, po 7. zrobić ostatnie poprawki, 
po 8. nauczyć mieszkańców czytać, po 9. wydrukować Biblię i po 10. świętować przekazanie 
drogocennego daru, jakim jest Słowo Boże. Z okazji Dnia Rodziny przygotowaliśmy w Nydku 
uroczyste nabożeństwo z rodziną Kaczmarczyków, którzy pracują w Misji Wycliffa. Zachęcili 
nas do czytania i studiowania Biblii oraz do modlitw, by wszyscy ludzie na całym świecie 
mogli mieć Boże Słowo w swoim ojczystym języku. 

Na Wielkanoc przygotowaliśmy z dziećmi scenkę pod tytułem Poselstwo ukryte w 
jajkach wielkanocnych 
i odwiedziliśmy już 
tradycyjnie Dom dla 
seniorów w Nydku.

Po wakacjach 
nasze spotkania 
skoncentrowały się na 
prośbie uczniów Pana 
Jezusa  - Naucz nas 
modlić się. Modlitwa 
jest wielkim przywilejem 
i zarazem bardzo 
ważna – jak tlen dla 
nurka. Dzieci z wielkim 
zainteresowaniem nie 
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Bylo by nošením dříví do lesa, kdybych v dnešní době psal o potřebě setkávání manželských 
párů a probírání témat, která řeší specifi ka manželského soužití. Prostor pro probírání těchto 
témat a hlavně diskuse k nim není na jiných shromážděních možná. Proto mají místo tato 
setkání ve fungování našeho sboru.

Témata probírána v minulém roce: Sebeovládání; Křest a znovuzrození; Nezodpovědnost; 
Síla modlitby za dospělé děti; Co znamená nepřizpůsobovat se tomuto věku?; Program 
pro manželství. Přednášející: Josef Tomala, Karel Szymeczek, Pavel Kaczmarczyk, Bogdan 
Taska, Jan Hracki, Karel Mrózek. Jednou bylo setkání bez přednášejícího s příspěvky a 
diskusí zúčastněných. Návštěvnost na setkáních se pohybuje v průměru kolem osmnácti 
účastníků.        

„Dobrořeč duše má Hospodinu, všechna jeho stvoření, všude tam, kam sahá jeho vládnutí! 
Dobrořeč má duše Hospodinu!“ Žalm 103,22

Tento krásný verš z Bible se stal heslem roku 2018 pro naši skupinku maminek s dětmi. Proto 
jsme se hned první lednové setkání tohoto roku zaměřily na význam jednotlivých veršů uvedeného 
Žalmu, abychom si tím připomněly, že i když nám v našich životech často zastiňují výhled k Bohu, 
k radosti a vděčnosti různé zlé věci a náročné zkoušky, tak i přesto je náš život plný dobrých 
Božích darů, za které bychom měly být Pánu Bohu vděčné a na každém kroku Mu dobrořečit.

I tento rok naše společná dopoledne probíhala vždy druhý a čtvrtý čtvrtek v měsíci, převážně 
v malé herničce v přízemí budovy Kanaán. Někdy jsme, i kvůli většímu prostoru a stále se 
rozrůstajícímu počtu členek a jejích dětí, musely využít i společenskou místnost o patro výš. 
Celkem je nás okolo dvaceti maminek. Scházíme se ale v různých počtech, jelikož nemoci dětí 
nebo naše zdravotní problémy, ale i další nepředvídatelné skutečnosti, které jako mámy na 
mateřské musíme dnes a denně řešit, nám často nedovolují být na každém setkání v plném 
počtu. Ale i tak musím říct, že jsem nesmírně vděčná Pánu Bohu, že se vždy nakonec sejdeme a 
můžeme společně prožít krásné a požehnané chvíle. Vždyť jak se zpívá ve známé písničce: „…
kde se dva, neb tři, ve jménu mém sejdou, já uprostřed nich jsem…!“

Kromě zpěvu písní s brilantním kytarovým doprovodem naší Věrky Fukalové se snažíme 
vždycky si vyhradit chvilku ke společným modlitbám a vzájemně se jedna za druhou modlit. 
Pokaždé máme taky malé pohoštění, kdy každá z příchozích donese něco dobrého na zub, 
popíjíme výborný čaj, a hlavně, co nesmí nikdy chybět, jsou sladkosti pro naše milované dětičky.

V průběhu roku jsme probíraly a diskutovaly nad různými tématy, například: Zda vychováváme 
své děti špatně?, nebo Co pro nás znamená slovo štěstí?, nebo Jak vypadá moudrá matka 
podle Božího slova? Také tento rok nás několikrát navštívila sestra Zdeňka Roiková, se 
svým podrobným a velmi zajímavým rozborem knížky Informatorium školy mateřské od J. A. 
Komenského, doplněné o zážitky a zkušenosti z vlastního života. Na jaře pak dorazila sestra 
Pavla Šikulová, která pro nás měla připravené svědectví na téma: Boží škola života – vděčnost 
za všech okolností. Nechyběl ani mini výlet na dětské hřiště Na Pasekách a taky návštěva Lucky 
a Klárky Stonawských u nich doma v Bukovci. Koncem roku pak na naše setkání přišel konečně 
i muž, a to bratr Adam Cieslar, který nám přiblížil jejich dlouholeté působení mezi dětmi a seniory 
na Ukrajině, a své povídání doplnil i o prezentaci z fotek a vyprávěním velmi zajímavých zážitků. 
Jako každý rok, tak i letos v listopadu nesměla chybět cesta do „Ameryky“ (v Jablunkově), kde 
si vždy pochutnáváme na výborném svatomartinském menu. A na předposlední setkání k nám 
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Filipským. Studium Božího Slova jsme proplétali zajímavými přednáškami, jako např. teologie 
náhrady, psychologie versus křesťanství, generační prokletí, čistota apod. V průběhu roku 
jsme měli dvě večernice, společně s dorostem, kde jsme probírali problematiku půstu a Božího 
majestátu. Také jsme dohromady trávili čas u táboráku u příležitosti začátku a konce prázdnin. 
Měli jsme radost z toho, že dvě soboty v červnu a jednu v září jsme se „wiesielili“ společně s 
našimi páry z mládeže: Mariánem Brchaněm + Veronikou Siwou, Radkem Hotou + Kamilou 
Heczkovou a Adamem Kujawou + Lidziou Szymeczek. 

V minulém roce jsme se také vydali i někam mimo náš sál. Na jaře jsme měli víkendový pobyt 
na chatě v Košařiskách. Naším tématem bylo „Quo vadis?“ – zamýšleli jsme se nad tím, kam 
a kudy kráčíme v oblasti poznávání duchovních pravd. V dubnu jsme poprvé vyzkoušeli s 
mládeží sjíždění řeky Orlice. Všichni jsme to ve zdraví přežili, a i když předpověď počasí nebyla 
moc slibná, přijeli jsme opálení, a ne promočení. Společně s námi byl pastor Bolek Taska, se 
kterým jsme probírali u táboráku Asafův žalm. První týden července jsme odjeli na Slovensko do 
Párnice. Dny jsme trávili buď na chatě, nebo na horách, kde jsme zdolávali Rysy, Velký Rozsutec 
nebo Šútovský vodopád. Celý týden jsme se zamýšleli nad knihou Soudců. Celý rok 2018 jsme 
zakončili společně na Silvestra se sborem, a následně jsme děkovali s mladými za to, co jsme 
mohli společně prožít.                                                                                              Ela Szymeczek

Milí bratři a sestry, děkujeme za vaši modlitební podporu, vaši službu slovem i hlídání našich 
ratolestí. Po roce můžeme opět s radostí děkovat Pánu za to, že nás přibývá – jak manželských 
párů, které jsme mezi s sebou přivítali, tak dětí v našich rodinách. Ceníme si možnosti svobodně 
se scházet a zamýšlet se nad božím Slovem. V roce 2018 jsme se na začátku roku soustředili na 
témata o manželství, což je vždy spojeno i s manželským rande na „Valentýna“ v rámci Národního 
týdne manželství. Na jaře jsme se vrhli na oblast rodičovskou s tématy o výchově, studiu 
rodičovských rolí, překážek, úkolů a priorit a závěr roku patřil duchovnímu studiu. Přednášeli nám 
jak hosté, tak místní – všem jsme vděčni za jejich čas a službu.

V létě jsme se vydali opět do Beskydské oázy v Písku u Jablunkova a strávili krásné 4 dny plné 
radosti, vzrušení, studia ale i zábavy s našimi ratolestmi. Vnímáme požehnání, které můžeme na 
těchto akcích prožívat – jak při vzájemném sdílení, povzbuzování, ale i při pozorování vztahů, 
které si mohou vytvářet i naše děti mezi sebou v křesťanském prostředí a díky Pánu bez úrazů a 
jiných karambolů. 

Loňský podzim jsme zahájili „žniwowkou“ pod vedením krásně vystrojených novomanželů 
Hotových. Máme radost, že nám věrně pomáhá i mladší generace každoměsíčním hlídáním. 
Ochota ale i zajímavý program jsou vždy skvělým způsobem, jak nejen posloužit, ale i vybudovat 
vztahy jak s generací mladší, tak budoucími soukmenovci v „céčku“.

S vděčností se díváme i na novou službu nahrávání audio-záznamu, který je cenným materiálem, 
zvlášť když se někdo nemůže zúčastnit a téma jej velmi zajímá. Naše modlitební středy i nadále 
pokračují a více informací o aktuálním dění můžete nalézt na našem webu:

rodiny-bystrice.webnode.cz
Vnímáme vzrůstající protivenství proti instituci manželství, a proto vás vyzýváme k modlitbám 

za vaše rodiny, za rodiny ve vašem sousedství i u vás na pracovišti. Modlete se spolu s námi i za 
moudrost při výchově a odvahu v boji za křesťanské principy všude tam, kde jsme my dospělí ale 
i naše děti. Rádi mezi sebou přivítáme další manželské páry, novomanžele, ale i celé rodiny 
– každou druhou sobotu v měsíci od 16.00 na Kanaánu. Nechť vás Pán požehná. 

Mgr. Leona Niemiec
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tylko słuchały lekcji, ale modliły się. Szczerość i prosta dziecięca wiara może być dla nas 
dorosłych przykładem. Wspaniałym modlicielem i człowiekiem głębokiej wiary był w 19. 
wieku  George Müller, który powiedział – Mojego Pana znam 52 lata, nie pamiętam, żeby nie 
odpowiedział na moje modlitwy. Jego życie i służba inspirowały nas do zagrania scenki na 
Gwiazdce w Nydku. Chociaż swoje szesnaste Gody spędził w więzieniu, ale po osobistym 
spotkaniu z Panem Jezusem jego życie uległo całkowitej zmianie. Zatroszczył się o sieroty w 
Bristolu. Otworzył Klub śniadaniowy u siebie w domu dla 30 dzieci, ale zapotrzebowanie był 
o wiele większe i ostatecznie miał pięć dużych budynków, które stały się domem dla przeszło 
10 000 sierot. Nie martwił się o pieniądze i inne rzeczy, zawsze były odpowiedzią na jego 
modlitwy. Ta scenka ucieszyła w okresie świątecznym również klientów Domu seniora.

„Blaze těm, kdo mají čisté srdce, neboť oni uzří Boha“ Mt 5,8
Právě děti jsou těmi, kteří nám pomáhají svou upřímností a přímočarostí uvědomit si, co je 

podstatné, na čem záleží. Ne naše náboženské zvyky, tradice, ale to, že přicházíme k Ježíši 
takoví, jací jsme a necháváme se Jím očišťovat. Potřebujeme to všichni. Příprava každé 
lekce pro děti je pro mě osobně velmi obohacujícím, osobním kázáním.

S mladšími dětmi jsme probírali příběhy ze starého zákona (Eliáš, Jošijáš, Náman) i 
novozákonní příběhy. U starších jsme poznávali misii Hudsona Taylora, dále pak cyklus 
lekcí Pět otázek, které děti častou kladou, Můj předivný pán (Předivný, Rádce, Silný, Otec 
věčnosti a Kníže pokoje), Patriarchové.

V únoru děti na besídce tvořily, v rámci výtvarné soutěže Jonáš, výkresy na téma Ruth, 
Jonáš nebo Ester. Některé děti (Dorotka Kaleta, Anetka Walek a Tobias Joel Niemiec) si za 
svá díla vysloužily odměnu.

Na jaře, 20. 3., děti zazpívaly v DPS na Záolší, přišlo sice jen pár babiček, zato jsme 
vnímali přijetí a radost a pak jsme si i popovídali. Bylo to obohacující, věřím, pro obě strany.

Vždy pravda – tato slova se stala ústředním tématem velikonočního setkání s dětmi na 
Bílou sobotu 31. 3. 2018 – se slovem pro děti dorazil z Návsí br. Pavel Kaleta s manželkou.

Jak už to bývá, z dětí se stávají dorostenci, a v tomto roce besídku opustili a někteří dorost 
doplnili: Jakub Kaleta, Eliška Hudziecová, Karolína Říčanová a Dawid Klus.

V létě 28. 7. děti zazpívaly na svatbě milé tetě z besídky Kamilce Hotové.
V září, u příležitosti Dne pro Izrael, jsme Izrael na besídce také tak trochu ochutnali, a to 

s Urszulou Szymeczek, která o této krásné zemi připravila výstižnou prezentaci, pozvala 
hudební skupinu z Č. Těšína, pod vedením br. Kujawy, – a nadchli nás izraelskými písněmi. 
Nechyběla ani ochutnávka izraelských dobrůtek.

Několik změn týkajících učitelů besídky: Po několika letech službu v nedělní besídce 
ukončila Ester Raszková. Na čas nás opustila Sylva Pietroszová a Lenka Sikorová, jelikož 
se jim narodili noví adepti členství v nedělní besídce. Roman Turoň se také stal rodičem, ale 
pracovníkem besídky zůstal.

Jsme vděčni, že povolání pro práci s dětmi přijali Monika Michejda, Monika a Roman 
Kostkovi, a tak tyto „ztráty“ nahradili. Jsme moc vděčni za ně, prosím, modlete se za děti i 
učitele nedělních besídek.

Ještě zmíním výlet, který se konal v sobotu 27. 10. Do poslední chvíle jsme nevěděli, s 
ohledem na počasí, zda jít, či výlet zrušit. Ráno vypadalo slibně, a tak jsme s modlitbou o to, 
aby počasí vydrželo, vyrazili s 12 dětmi z Nýdku pod Čantoryji. U manželů Kostkových jsme 
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opekli párky, přečetli si příběh, našli ukrytý poklad, vypili čaj, poděkovali za pohostinnost a 
vyrazili zpět. Na zpáteční cestě jsme ještě vklouzli do domku za p. Śližovou, Alenka Ponková 
nás u své maminky přivítala jablečným moštem a jednohubkami, zazpívali jsme si společně 
a chvilku si vyprávěli. Když jsme se kolem 14h blížili k nýdeckému náměstí, začínaly nás 
osvěžovat první kapky dlouhotrvajícího deště. Jsem vděčna za tuto zkušenost.

Daniela Klus

Na přelomu roku 2017/2018 předala výuku náboženství setra Ester Raszková diakonu 
Boleslavu Taskovi. Sestra E. Raszková svou úžasnou mnohaletou službou zanechala 
v dětech jasné poselství směřující ke Kristu. To bylo také náplní výuky ve školním roce 
2017/2018, tedy cyklus vyučování: „Jak být učedníkem Ježíše Krista“. Zde měly děti možnost 
poznat jednotlivé oblasti života následovníka Pána Ježíše. Výuka probíhala v sedmi třídách. 
Od počátku roku 2018 vedl hodiny bratr Boleslav Taska a to v šesti třídách. V jedné třídě, 
v polské škole ve Vendryni, učil do konce června 2018 pastor Marek Říčan. Celkem se 
výuky náboženství pravidelně účastnilo cca 46 dětí. Od začátku školního roku 2018/2019 
navštěvuje hodiny náboženství 36 dětí. Pro výuku jsou v tomto roce využívány materiály 
společnosti Tim2,2 Objevujeme Bibli se školáky. Běžná hodina se skládá z: přivítání a 
myšlenky na úvod, modlitby, písně, biblického příběhu, někdy diskuze, soutěže nebo hry, 
modlitby. Náboženství se vyučuje ve školách v Bystřici (české a polské škole), v Nýdku, ve 
Vendryni (v polské a české škole) a v Košařiskách (v české škole).

Boleslav Taska

Konfi rmační příprava vede zúčastněné děti k samostatnému životu víry. Zahrnuje 
vyučování biblických pravd, církevní věrouky, dějin křesťanství i různých praktických věcí 
a přináší povzbuzení k životu víry. Konfi rmandi se setkávali v pátky ve sborovém sále v 
15.00, po hodině vyučování se účastnili setkání křesťanského klubu za účelem seznámení 
se společenstvím dorostenců. V roce 2018 se od září se účastní konfi rmačního vyučování 
4 osoby: František Bojko, Sabina Kuźmová, Jiří Sobol, Daniela Szmeková. Tito konfi rmandi 
se zúčastnili dvoudenního pobytu konfi rmandů jablunkovského seniorátu v Návsí ve dnech 
12.-13. října 2018. 

Rok 2018 opět něčím výjimečný 
Jako každý rok, byl i rok 2018 pro dorost něčím výjimečný. Ústředním textem z Bible pro 

dorost se na tento rok stal verš z Jeremiáše 29,11-13.
Opět nás zase trochu přibylo po konfi rmaci, z nedělních besídek, a po pozvání kamarádů 

dorostenců. A tak nás na dorost během roku 2018 chodilo pravidelně kolem dvaceti. Jak se 
již stalo neměnnou tradicí, v Bystřici scházíme se v soboty v 16:00 na Kanaanu, na faře, 
nebo jen tak na kostelní zahradě. 

Na dorostě máme ústřední vedoucí – Andrzeje Szymeczka a Marii Ponkovou, ale do vedení 
je zapojen celý dorost, kdy jsme se scházeli během roku, abychom naplánovali jednotlivé 
dorosty, ale i akce dorostu.

V roce 2018 jsme jedli na dva pobyty na chatě – jarní a letní. 
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Jarní chata se uskutečnila v termínu 9-11. 2. 2018 na chatě Kiczera. Tématem tohoto 
pobytu byly „Základy víry“. Pobytu se zúčastnilo 25 dorostenců, kdy jsme společně prožili 
požehnaný čas nejen u přemýšlení nad Božím slovem, ale i při spoustě her a soutěží. 

Letní pobyt jsme měli v termínu 25. 8. - 1. 9. 2018 na chatě Krásná pod Lysou horou. 
Tématem pobytu byly „Biblické cesty“. Společně jsme je probírali na ranních skupinkách, po 
kterých jsme se během dne mohli nad daným tématem zamyslet ještě jednou společně s 
řečníky. Po celou dobu nám na pobytu vařili manželé Chlebkovi, které si dorostenci nemohli 
vynachválit. Na chatě bylo 35 osob, kdy v takovém počtu jsme si skutečně mohli užít 
duchovní pokrm, kdy jsme se mohli vzájemně obohacovat při uvažování nad Božím slovem. 

Mimo pobyty jsme měli i klasické dorosty, kdy jsme střídavě studovali ve skupinkách, nebo 
měli slovo na dané téma. Dále jsme s dorostem byli na BŠP, které nasytilo naši duši, a pizza 
po přednášce nasytila naše těla. S dorostem jsme připravili i dvoje bohoslužeb a účastnili 
se celosborových akcí jako jsou biblické hodiny, Žnivovka, setkání na Zakámeni a další. 
Společně s dorostem jsme byli početnou skupinou na X-campu a na jiných centrálních 
akcích, kam jsme jezdili společně. 

V roce 2018 jsme vnímali Boží blízkost při všech setkáních. Víme, že bez Něj, Jeho života, 
smrti a vzkříšení bychom byli pouhým zájmovým kroužkem. Díky Bohu jsme na setkáních 
ve společenství dorostu proměňováni do Jeho podoby a dostáváme sílu čelit tlaku okolí. 
Modlete se, prosím, o každého z nás, abychom dokázali nejen obstát ve všech zkouškách 
a být po celý život aktivními členy sboru, ale stanout jednou jako společenství současných 
dorostenců před Kristem společně jako dorost bez ztrát na věčných životech.

Z Boží milosti jsme v minulém roce na mládeži prožili mnoho požehnaných chvil. Setkávali 
jsme se tradičně v sobotu v 18:00 hod. Na začátku roku jsme studovali list apoštola Pavla 
Koloským, následně jsme pokračovali v zamýšlení nad 1. epištolou k Timoteovi a Listem 
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